
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 31 marca 2008 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni 
- Sołtysi 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy 
- Zaproszeni goście – przedstawiciele firm: 

- „PRESTIGE” Spółka z o.o. Przedsiębiorstwo Inwazyjno-WdroŜeniowe 
oraz Vortex Polska Spółka z o.o. 

- pracownicy obsługujący sesję 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski dokonał otwarcia XII Sesji 
Rady Gminy, witając wszystkich obecnych, proponując przyjęcie porządku 
obrad bez odczytania. 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 

 

2. Propozycje budowy elektrowni wiatrowych na terenie Gminy Radziejów 
przedstawią firmy: 

- „PRESTIGE” Spółka z o.o. Przedsiębiorstwo Innowacyjno-WdroŜeniowe , 
ul. O.D. Tynieckiego 2, Darłowo, 
- Vortex Polska Spółka z o.o. ul. Fabryczna 4 , Police. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie: „wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie w trybie 

bezprzetargowym na okres do 20 lat nieruchomości gruntowej będącej 
własnością Gminy Radziejów”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały 
 

4. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansowo-BudŜetowej za 2007 rok oraz 
przedstawienie planu pracy na 2008 rok: 

a) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy. 
 

5. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa oraz Spraw Socjalnych za 2007 rok 
oraz przedstawienie planu pracy na 2008 rok: 

a) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy. 
 

6. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty i Kultury za 2007 rok oraz 
przedstawienie planu pracy na 2008 rok: 

a) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania  i planu pracy. 
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7. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2007 rok oraz przedstawienie 

planu pracy na 2008 rok: 
a) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy. 

 
8. Projekt uchwały w sprawie: „wyraŜenia zgody na najem lokalu mieszkalnego”: 

c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały 

 
9. Projekt uchwały w sprawie „określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin dla nauczycieli w ramach łączenia pensum”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
10. Projekt uchwały w sprawie „ustalenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości ”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
11. Projekt uchwały w sprawie „ustalenia wysokości diet dla sołtysów”: 

a) dyskusja, 
b) podjecie uchwały. 

 
12. Projekt uchwały w sprawie : „ustalenia diet dla radnych”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

13. Projekt uchwały w sprawie „ryczałtu dla Przewodniczącego Rady Gminy 
Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
14. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
15. Dyskusja. 
16. Składanie wniosków i interpelacji. 
17. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
 
Ad. 1 a, b, c)  W chwili otwarcia Sesji było obecnych 15 radnych. Sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Ireneusz Głowacki 14 głosami, 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad XI sesji został wyłoŜony do wglądu bez odczytania. 
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Ad. 2)  Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o przedstawienie 
zaproszonych gości. 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak powitał przedstawicieli obu zaproszonych firm 
przedstawiając gości reprezentujących firmę Vortex Polska Spółka z o.o. ul. 
Fabryczna 4 , Police. 
a następnie Prezesa Firmy „PRESTIGE” Spółka z o.o. Przedsiębiorstwo 
Innowacyjno-WdroŜeniowe z Darłowa Pana Andrzeja Wnuka. 
Poprosił o wprowadzenie, jakie są zamierzenia inwestycyjne poszczególnych 
firm oraz ich oczekiwania w stosunku do Gminy.  
Pierwsze w kolejności informacje zaprezentowane zostały przez Prezesa 
Firmy PRESTIGE Spółka z o.o. z Darłowa. 
 
Prezes Firmy powitał wszystkich zebranych zaznaczając, Ŝe doskonale zna 
sprawy samorządu gdyŜ przez wiele lat był pracownikiem samorządowym. 
Firma jest firmą rodzinną, gdzie 100% kapitału naleŜy do rodziny Wnuków. 
Spółka jeszcze 4 lata temu zajmowała się głównie projektowaniem, na chwilę 
obecną zajmuje się zarówno projektowaniem jak i realizującą inwestycji. 
Aktualne realizowane projekty to 225 Mg na terenie województwa Warmińsko-
Mazurskiego powiaty Kętrzyński, Lidzbarski i Olsztyński. Zakończono juŜ 
prace między innymi koło Pucka. JeŜeli chodzi o tereny Radziejowa oraz 
okolic to na chwilę obecna złoŜyliśmy dokumenty o pozwolenie na budowę 
farmy wiatrowej Nieszawa 48 Mg. Na terenie Gminy Radziejów przymierzamy 
się do równieŜ 48 MW. W związku z tym, Ŝe firma Vortex zainteresowana jest 
lokalizacją wiatraków w północno zachodniej części gminy Radziejów, nasza 
firma szuka lokalizacji po drugiej stronie Radziejowa, czyli południowo 
wschodniej. Realizując taką inwestycję w pierwszej części musimy mieć 
kompletną weryfikację urbanistyczną, planistyczną i środowiskową. Bardzo 
waŜnym elementem jest równieŜ stan infrastruktury sieci przesyłowej, do której 
moŜna się z farmą wiatrową przyłączyć. Takiego typu inwestycje zawsze 
musza być poprzedzone ekspertyzą oddziaływania na sieć 
elektroenergetyczną. Niezwykle waŜnym elementem jest równieŜ opracowanie 
dotyczące oddziaływania inwestycji na środowisko. Okres typowania lokalizacji 
zwykle trwa około trzech miesięcy. 
Z tych wytypowanych w pierwszym okresie lokalizacji odpada około 30% 
z róŜnych powodów. Mamy wstępne porozumienie z Zakładem 
Energetycznym w sprawie udziału w kosztach przystosowania infrastruktury 
sieci przesyłowej na odcinku od Włocławka do Piotrkowa i w ramach tych 
działań nasz koncern poniesie duŜe koszty modernizacji tej sieci. Spółka 
nasza w zakresie energetyki wiatrowej jak i odnawialnej posiada akredytację 
Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości, która uprawnia nas do 
prowadzenia przedsiębiorstw w tym zakresie na terenie całej Unii Europejskiej. 
Jest ze mną inŜynier Jerzy Wnuk, który jest projektantem wstępnych 
lokalizacji.  
Poprosił następnie o zadawanie pytań przez zainteresowane osoby. 
Radny Kazimierz Skupniewicz – o jakiej mocy będą pojedyncze siłownie 
wiatrowe. 
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Prezes Andrzej Wnuk – będą to generatory w granicach od 1,5 do 3 MW. 
 
Sołtys Przemystki Anna Rzępołuch – mówiło się, Ŝe lokalizacja źródła energii 
będzie wpływała na wysokość ceny energii dla odbiorcy czy coś na ten temat 
Panu wiadomo. 
Prezes Andrzej Wnuk – stwierdził, Ŝe ceny energii w Polce są cenami 
rządowymi i nie ma zamiaru komentować decyzji rządowych. 
 
Radny Mirosław Linowiecki – czy perspektywicznie istnieje moŜliwość 
zastąpienia wiatrakami elektrowni Konin, która zagraŜa środowisku 
naturalnemu naszych ziem kujawskich.  
 
Prezes Andrzej Wnuk – nie ma takiej moŜliwości. Polska, aby osiągnąć 
docelowo 20% udziału energii odnawialnej w ogólnym bilansie energetycznym 
musi wybudować 100 tys. sztuk wiatraków 2 MW jest to proces 15 letni. 
 
Radny Jan OdwaŜny – przedstawił nam Pan głównie informacje od strony 
technicznej i lokalizacyjnej, a chcielibyśmy równieŜ uzyskać informację 
finansowe. Jakie będziemy mieć z tego korzyści? 
 
Prezes Andrzej Wnuk – nie moŜemy rozmawiać o indywidualnych relacjach, 
jeŜeli chodzi o ceny, natomiast państwo jako radni ustalacie opłatę miejscową, 
jaką jest podatek od nieruchomości od wartości inwestycji przyjętej do 
amortyzacji, moŜna przyjąć, Ŝe będzie to kwota 2% od wartości 1.600 tys. 
Euro, która wpłynie do budŜetu gminy od jednego wiatraka.  
 
Radny Jan OdwaŜny – jakie jest oddziaływanie tych elektrowni na środowisko, 
jaka jest strefa bezpieczeństwa. 
 
Prezes Andrzej Wnuk – są to parametry ustawowe dotyczące natęŜania 
hałasu, odległości od zabudowań czy teŜ dróg.  
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – pokreślił, Ŝe dobrze byłoby aby obie firmy 
prowadziły inwestycje na terenie naszej gmin, dobrze Ŝe dokonano 
nieformalnego podziału w jakich częściach kaŜda z firm ma zamiar prowadzić 
swoje inwestycje. Z firma niemiecką rozmawialiśmy o lokalizacji w stronę 
Płowek, Broniewa, Czołowa. Nasze grunty znajdują się w Broniewie. Grunty te 
firma niemiecka chce wydzierŜawić na okres 20 letni z moŜliwości 
przedłuŜenia na dalsze 10 lat. 
Podziękował Prezesowi Andrzejowi Wnukowi za przybycie i przedstawione 
informacje. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski zarządził 10 minutową przerwę w 
obradach. 
 
Po przerwie zaprezentowała się firma Vortex : 
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Birgit Feil inŜynier firmy -  pracuje  od ponad 20 lat w branŜy dotyczącej źródeł 
odnawialnej energii. Od 3 lat nasza firma współpracuje z Panem Januszem 
Kołodziejskim. Od około półtora roku zajmujemy się z Panem Januszem 
Kołodziejskim wspólną pracą nad przygotowaniem projektu zbudowania parku 
wiatrakowego. Nasza inwestycja miałaby obejmować tereny Płowek i 
Broniewa w pierwszej kolejności, tam chcemy zbudować park o wielkości 50 
MW. Wysokość urządzeń wynosiłaby około 150 metrów. Poczyniliśmy w tym 
kierunku znaczne kroki, jesteśmy po wstępnych rozmowach z Zakładem 
Energetycznym o moŜliwości włączenia się do sieci. Analiza wpływu na 
środowisko jest równieŜ w końcowym opracowaniu. Mamy takŜe wstępne 
umowy dzierŜawy z rolnikami, na których ziemiach stać mają te urządzenia. 
Jesteśmy zainteresowani w pierwszej kolejności ziemią, która naleŜy do gminy 
jest to około 5 ha i tam zbudowane zostaną pierwsze urządzenia. JeŜeli 
wszystko pójdzie pomyślnie to juŜ w przyszłym roku na ziemiach gminnych 
stać powinny pierwsze elektrownie wiatrowe. Inwestor zaproponował, Ŝe 
wszystkie dotychczas poniesione przez gminę koszty np. sporządzenia 
studium, inne analizy pokryje w całości.  
 
Prezes firmy Vortex Peter Mehl podziękował za zaproszenie. Główna siedziba 
firmy mieści się w Niemczech a jej oddział w Policach. Firma działa od 2004 
roku, a na terenie Polski od 2006 roku. Trzon naszej firmy stanowi 10 
inŜynierów, którzy są wykształceni w kierunku budowy elektrowni wiatrowych. 
Parki, które mają powstać w 2008 i 2009 roku są w 100% finansowane przez 
naszą firmę. W Polsce do tej pory zbudowaliśmy 4 paki o mocy 150 MW na 
wartość ponad 1,5 mln EURO w Suwałkach i okolicach Szczecina. W latach 
2008 i 2009 chcemy równieŜ inwestować w okolicach Inowrocławia. Gmina 
Radziejów posiada odpowiednie grunty pod nasze inwestycje. 
Z wcześniejszych badań wynika, Ŝe jest odpowiednia prędkość wiatru, a takŜe 
moŜliwość wpięcia się do sieci energoelektrycznej. Potrzebne będzie do tego 
jednak zbudowanie stacji, która będzie przekazywała energię. Koszty tej 
inwestycji równieŜ pokrywa nasza firma. Gmina Radziejów będzie miała zyski 
od chwili powstania paku wiatrowego. Prezes firmy jeszcze raz podziękował 
za zaproszenie i moŜliwość zaprezentowania firmy. 
 
Wójt Gminy podziękował za prezentację, podkreślił Ŝe cieszy się moŜliwością 
powstania na terenie gminy takich inwestycji, tym bardziej, Ŝe nasza gmina 
z pośród ościennych gmin jako pierwsza podjęła działania w tym kierunku juŜ 
w 2002 roku.  
 
 
Ad. 3 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie w 
trybie bezprzetargowym na okres do 20 lat nieruchomości gruntowej będącej 
własnością Gminy Radziejów” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław 
śbikowski. 
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Radny Kazimierz Skupniewicz zwrócił uwagę, Ŝe w uchwale brakuje zapisu na 
jaki cel nieruchomość ma być wydzierŜawiona. Uchwała została o ten zapis 
poprawiona. 
Radny Mirosław Linowicki – zaproponował, aby wszyscy Radni mogli 
zapoznać się z treścią umowy na dzierŜawę gruntów gminnych pod budowę 
elektrowni wiatrowych.  
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – umowa jest jeszcze w trakcie uzgodnień 
między Gminą, a firmą Vortex Polska Spółka z o.o. Po opracowaniu 
i uzgodnieniu ostatecznej treści umowy zostanie ona przedstawiona wszystkim 
Radnym. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W trakcie głosowania 
obecnych było 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady zarządził 10 minutowa przerwę w obradach. 
Po przerwie  
 
Ad. 4 a )  Sprawozdanie z pracy Komisji Finansowo-BudŜetowej za 2007 rok oraz 
plan pracy na 2008 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Mirosław Linowiecki. 
W 2007 roku na 11 zaplanowanych posiedzeniach Komisja zajmowała się przede 
wszystkim sprawami związanymi z dochodami i wydatkami gminy. Analizowała 
szczegółowo realizację budŜetu gminy za 2006 rok, a takŜe na bieŜąco wszystkie 
zmiany dotyczące realizacji dochodów i wydatków w 2007 roku. Zajmowała się 
równieŜ sprawami dotyczącymi remontu szkół, remontem i wyposaŜeniem świetlic, a 
takŜe innymi tematami, które miały wpływ na realizację budŜetu i jego zmiany. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na 2008 rok i w pracach na projektem 
budŜetu na 2008 rok.  
Przewodniczący Komisji odczytał następnie plan pracy na 2008 rok, szczegółowe 
dane stanowi załącznik do protokółu. 
Sprawozdanie za 2007 rok oraz plan pracy na 2008 rok został przyjęty jednogłośnie 
14 głosami (obecnych 14 radnych w chwili głosowania). 
 
Ad. 5 a)  Sprawozdanie z działalności Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych za 
2007 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Kazimierz Skupniewicz. 
W 2007 roku dobyło się 11 posiedzeń Komisji, w trakcie których na bieŜąco 
analizowano pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie udzielania 
róŜnych form pomocy podopiecznym. Zapoznano się z informacją dotyczącą 
przyznawania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z terenu 
gminy Radziejów. Oceniano działalność gospodarczą na terenie gminy szczególnie 
tą związana z obsługą rolnictwa. Na posiedzeniach wyjazdowych zapoznano się ze 
stanem dróg gminnych, z obiektami hydroforni w Płowcach i Szostce oraz wpływów i 
wydatków dotyczących utrzymania tych obiektów. 
Komisja uczestniczyła w pracach nad ustalaniem podatków na 2008 rok oraz 
analizowała projekt budŜetu na 2008 rok. W trakcie całego roku na bieŜąco 
zapoznawała się ze zmianami w budŜecie oraz projektami wszystkich uchwał. 
Przewodniczący Komisji odczytał następnie plan pracy na 2008 rok, szczegółowe 
dane stanowi załącznik do protokółu. 
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Sprawozdanie za 2007 rok oraz plan pracy na 2008 rok został przyjęty jednogłośnie 
14 głosami (obecnych 14 radnych w chwili głosowania). 
 
Ad. 6 a)  Sprawozdanie z działalności Komisji oświaty i kultury za 2007 rok 
przedstawił Przewodniczący Komisji Marian Bandyszewski . 
W 2007 roku odbyło się 11 spotkań Komisji zgodnie z wcześniej przyjętym planem. 
W toku prac komisja analizowała ruch kadrowy w placówkach oświatowych oraz 
projekt organizacyjny na rok szkolny 2007/2008, zapoznano się z wyposaŜeniem 
szkół w pomoce szkolne, dokonano oceny współpracy Gminnej Biblioteki ze 
szkołami. Na posiedzeniach wyjazdowych dokonano oceny przygotowania szkół do 
rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2007/2008, a takŜe oceny stanu i wyposaŜenia 
niektórych świetlic. Ponadto Komisja na bieŜąco zapoznawała się z wysokością 
i celowością wydatków budŜetowych ze szczególnym uwzględnieniem wydatków na 
poszczególne placówki szkolne.  
W miarę potrzeb na posiedzeniach Komisji uczestniczyli dyrektorzy poszczególnych 
szkół celem zapoznania Komisji z bieŜącymi problemami. 
Przewodniczący Komisji odczytał następnie plan pracy na 2008 rok, szczegółowe 
dane stanowi załącznik do protokółu. 
Sprawozdanie za 2007 rok oraz plan pracy na 2008 rok został przyjęty jednogłośnie 
15 głosami (obecnych 15 radnych w chwili głosowania). 
 
Ad. 7 a) Sprawozdanie z działalności Komisji kontrolno-rewizyjnej przedstawił 
Przewodniczący Komisji Jan OdwaŜny. 
W 2007 roku odbyło się 8 posiedzeń Komisji. 
Większość posiedzeń dotyczyło kontroli realizacji budŜetu w 2007 roku jak równieŜ 
dokonano analizy wykonania budŜetu za 2006 rok. 
Dokładna tematyka dotyczyła miedzy innymi płatności za pobieraną wodę przez 
mieszkańców gminy oraz wydatków związanych z utrzymaniem hydroforni, 
wykorzystanie środków na remizy straŜackie i świetlice, pomoc społeczną, remont 
dróg gminnych. 
Przewodniczący Komisji odczytał następnie plan pracy na 2008 rok, szczegółowe 
dane stanowi załącznik do protokółu. 
 
Sprawozdanie za 2007 rok oraz plan pracy na 2008 rok został przyjęty jednogłośnie 
15 głosami (obecnych 15 radnych w chwili głosowania). 
 
 
Ad. 8 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na najem lokalu 
mieszkalnego” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 9 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin dla nauczycieli w ramach łączenia pensum” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 10 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „ustalenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości ” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 11 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „ustalenia wysokości diet dla sołtysów” 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski. 
 
Radny Andrzej Pawlak uwaŜa, Ŝe zaproponowana w uchwale dieta w wysokości 10% 
minimalnego wynagrodzenia jest nie wystarczająca. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski – przyjęto wskaźnik wzrostu 28% dla 
kaŜdej grupy. 
 
Radny Andrzej Pawlak wnioskował o dietę dla sołtysów w wysokości 12% 
minimalnego wynagrodzenia zamiast 10% w związku z coraz większą ilością 
obowiązków jakie mają sołtysi. 
 
Przewodniczący odczytał wniosek sołtysów w powyŜszej sprawie. 
Stwierdził, ze wiele czynności, jakie wykonują sołtysi nie jest bezpośrednio zlecane 
przez Gminę, ale przez inne Instytucje powiązane z rolnictwem i gmina nie powinna 
tego finansować. 
 
Radny Andrzej Pawlak nie zgodził się z tym stanowiskiem. 
 
W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski poddał 
zgłoszony wniosek pod głosowanie. 
Za przyjęciem wniosku dotyczącego diety dla sołtysów w wysokości 12% 
minimalnego wynagrodzenia głosowało 11 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 
Wniosek został przyjęty większością głosów. 
Przewodniczący Rady ponownie odczytał uchwałę z dietą w wysokości 12% 
minimalnego wynagrodzenia dla sołtysów. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się. Uchwała została 
podjęta większością głosów. 
 
Ad. 12 a i b)  Projekt uchwały w sprawie : „ustalenia diet dla radnych” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 9 radnych, 6 wstrzymało się od głosu. Uchwała została podjęta 
większością głosów. 
 
 
Ad. 13 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „ryczałtu dla Przewodniczącego Rady 
Gminy Radziejów” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
oddano 7 głosów przy 8 głosach wstrzymujących się. Radny Marian 
Bandyszewski poprosił o 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie Radny Ireneusz Głowacki wnioskował o ponowne odczytanie 
uchwały i przegłosowanie. 
 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie za przyjęciem wniosku 
oddano 12 głosów przy 3 wstrzymujących się. Wniosek został przyjęty 
większością głosów. 
 
Uchwałę ponownie odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
oddano 11 głosów przy 4 głosach wstrzymujących się. Uchwała została 
podjęta większością głosów. 
 
 
Ad. 14 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie” odczytał 
Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski.  
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 15 i 16) Wójt Gminy Jerzy Zmierczak poinformował radnych, Ŝe firma 
Vortex po podpisaniu umowy z gminą zakupi dla brygady samochód 
cięŜarowo -  osobowy. 
 
Sołtys Józef Ignasiak miał zastrzeŜenia, Ŝe przeznaczając ziemię pod wiatraki 
pozbywamy się tej ziemi. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – jest to umowa dzierŜawy a nie sprzedaŜ, 
ziemia będzie cały czas naszą własnością. 
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Poinformował zebranych, Ŝe w sprawie pozyskania środków z Unii 
Europejskiej na nasze inwestycje gminne dotyczy to głównie przebudowy 
hydroforni w Płowcach oraz remontu dróg podpisaliśmy umowę ze 
specjalistyczną firmą z Torunia, która zajmuje się profesjonalnie 
opracowywaniem wniosków o dotacje, a takŜe wszystkimi związanymi z tym 
zagadnieniem procedurami. Koszt sporządzenia tych wniosków to około 15 
tys. zł. 
 
Radny Mirosław Linowiecki – zapytał jak wyglądają prace w Spółce Wodnej. 
 
Prezes Spółki Wodnej Radny Krzysztof Nowowiejski poinformował, Ŝe od 7 
kwietnia 2008 r. z Biura Pracy na roboty publiczne pozyskujemy 17 
pracowników na okres półroczny. Będą wykonywane prace od strony 
Bieganowa i Czołowa. Zakupiono dla spółki piłę spalinową. Zgłoszono około 
50 poprawek. Ściągalność składki wynosi w granicach 80%. Ściągalność jest 
tak wysoka dzięki sołtysom, którzy pobierali tą składkę przy zbieraniu podatku. 
Przygotowywane są dwa wnioski o dotacje między innymi 15 tys. na 
inwestycje w Opatowcach, jeŜeli otrzymamy drugą będzie przeznaczona na 
Płowce. 
 
Sołtys Józef Ignasiak pytał co zrobić z materiałami, które sołtysi otrzymują od 
róŜnych instytucji do rozpropagowania wśród mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski stwierdził, Ŝe powinny być 
rozwieszone na tablicy informacyjnej, która jest w kaŜdym sołectwie. 
 
Sołtys Józef Ignasiak podziękował w swoimi imieniu i w imieniu pozostałych 
sołtysów Radnemu Andrzejowi Pawlakowi za wstawiennictwo za sołtysami 
w trakcie uchwalania diety dla sołtysów. 
 
Radny Jan OdwaŜny – kto się zajmuje czyszczeniem głównych rowów 
melioracyjnych, które nie wszędzie są odpowiednio oczyszczone. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – nadzoruje to Wojewódzki Zarząd Melioracji. 
Zdarzają się jednak rzadkie przypadki, Ŝe rolnicy nie chcą wpuścić 
meliorantów na kanały. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak zaznaczył, Ŝe nadzór nad Spółką Wodną na 
terenie Gminy ma Starosta. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska – czy dokonano oceny stanu dróg i 
oświetlenia gminnego. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz – komisje dokonały takiej oceny, jest protokół 
do wglądu ze szczegółowymi danymi. 
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Radny Głowacki – czy gmina ma moŜliwość dofinansowania zakup zbiorników 
do przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – nie ma na dzień dzisiejszy takiej moŜliwości, 
naleŜałoby opracować szczegółowy regulamin dotyczący, komu i w jakiej 
wysokości przyznawać taką dotację. Obecnie refundowane są koszty 
dokumentacji jest to około 600 zł. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska – czy są na terenie gminy 
organizowane kursy nauki obsługi komputera dla osób starszych. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – ODR prowadzi takie szkolenia, być moŜe 
równieŜ inne instytucje. Postaram się na następną Sesję uzyskać odpowiednie 
informacje na ten temat. 
 
 
Ad. 17)  Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknął obrady XII Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś      Ireneusz Głowacki 


